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Til stede:  
Ingo Winkler, Marianne Storgaard, Yingkui Yang, Julie Holm, Elberg Elias Klettheyggj, Niklas Woermann 

Ikke til stede: 
Natasha Henriette Nielsen 

Administration til stede under hele mødet: 
Caroline Grossmann (referent) 
Til stede under punkt 3-11: 
Kirsten Høg  

Til stede under punkt 2: 
Louise Folkestad, Selma Brackovic, Julie Udby Nielsen 
 
1. Godkendelse af referat 
Ordinært møde d. 15. juni 2023 
Godkendt uden bemærkninger. 
 
2. Behandling af ansøgninger vedr. dispensation og merit (lukket punkt)  
Lukket punkt 
 
3. Orientering fra studienævnets medlemmer 
Aftale om reform af de videregående uddannelser er vedtaget. Studienævnsformanden har særligt 
bemærket følgende: 

10 procent af kandidatuddannelsernes studiepladser skæres fra to år til ét år og tre måneder - det skal ske i 
2028 på kandidatniveau, og det vil sige, at det omhandler optag på bacheloruddannelserne allerede i 2025. 
20 procent af kandidatuddannelserne skal laves om til erhvervskandidater, hvor de studerende arbejder 
ved siden af studiet - det skal ske fra 2028 til 2032. 
Universiteterne kan oprette 1.100 engelsksprogede studiepladser hvert år i 2024-2028 og 2.500 
studiepladser om året fra 2029. 

Der arbejdes på en ny Cand Merc profil i Sønderborg, ”Value Chain Management”. 
Man er i gang med at søge om fondsmidler fra Bitten og Mads Clausen fonden. Profilen skal godkendes af 
ministeriet og man stræber efter opstart i 2025.  

Market and Management Anthropology (BA) har ændret deres studieordning, så man obligatorisk har 
mikroøkonomi (5 ECTS) som en del af uddannelsen. Det betyder, at de studerende fra MMA ikke længere 
skal supplere deres uddannelse, for at kunne blive optaget på Cand Merc. Vi tilretter derfor vores egen 
studieordning, så man automatisk opfylder adgangsbetingelserne, hvis man har en BA i Market og 
Management Anthropology. 
 



 

 
4. Orientering fra studieleder  
Der har været afholdt aftagerpanelmøde på Cand Merc Aud. To fag på Aud bliver til sommerskolefag, som 
man skal deltage i forud for egentlig opstart. Årsagen er, at man ikke kan udbyde en uddannelse på 140 
ECTS. Aftagerpanelet havde ingen kommentarer til dette. 
Vi skal være opmærksomme på nye krav fra branchen og måske udvikle nye fag. 

Optagelsestal for september 2023 ser fine ud. Vi er på niveau med optaget for to år siden. 
 
5. SMU23 - handlingsplan 
Som opfølgning på studiemiljøundersøgelsen, skal studienævnet lave en handlingsplan. Undersøgelsen har 
ikke mange respondenter i Esbjerg og Kolding, hvilket vanskeliggør processen. 
I studienævnets svar er der listet, de ting vi allerede gør, samt tilføjet nye initiativer.  

Konkret foreslår Studienævnet: 
Odense 
- Fest for de studerende og underviserne i foråret, for at udvikle de faglige/sociale fællesskaber. 
- Social aktivitet på profilniveau i forbindelse med studiestart. 
 
Kolding 
- Der ansættes en studentermedhjælper med det formål aktivt at engagere medstuderende i aktiviteter på 
campus. 

- Aftale om en Hard-Skills Station, hvor lokale it-virksomheder går sammen med SDU om at tilbyde 
workshops for studerende med fokus på it- og tekniske færdigheder. 
 
Alle campusbyer 
- Samarbejde med SDUUP om at udvikle muligheder for at understøtte undervisernes arbejde med at 
forbedre det sociale og faglige studiemiljø i undervisningen.  

- Studienævnet var meget optagede af studiestarten og besluttede at diskutere studiestartsundersøgelsen i 
oktober og herefter komme med flere konkrete tiltag og anbefalinger. Denne aktivitet vil blive optaget i 
handlingsplanen. 
 
6. Overgangsordning for profiler HRM og MA 
I efteråret 2023 er der sidste optag på to Cand Merc profiler. Der kan være studerende som ikke har 
mulighed for at følge undervisningen, når fagene udbydes for sidste gang og der skal derfor udarbejdes en 
plan for disse. Desuden skal der i fagbeskrivelserne indskrives datoer for sidste udbud af eksaminerne. 

Studienævnet har besluttet følgende i forhold til de obligatoriske fag på profilerne: 

Human Ressource Management 

• Human Resource Management – fagansvar overdrages til HUM. Underviser udpeges af SAMF. 
Studienævn for Cand Merc og Cand Merc Aud skal høres, hvis der sker ændringer i faget. Dermed 
udbydes eksamen fortsat og der træffes ingen særlige foranstaltninger.  
 

• Leadership and Organizational Communication – fagansvar overdrages til HUM. Underviser 
udpeges af SAMF. Studienævn for Cand Merc og Cand Merc Aud skal høres, hvis der sker ændringer 
i faget. Dermed udbydes eksamen fortsat og der træffes ingen særlige foranstaltninger.  
 
 
 
 



 

 
• Personnel Economics. Faget udfases. Er der studerende, der ikke har mulighed for at følge 

undervisningen i faget i F24, vil faget herefter udbydes som en individuel studieaktivitet til de 
studerende, der har faget som et obligatorisk element. 

 
Market Anthropology 

• Science, Technology and Society 
• Issues in Global Development 
• Field Report (E24) 
• Field Research Design (E24) 

 
Gældende for alle ovennævnte fag på Market Anthropology: Fagene udfases. Er der studerende, der ikke 
har mulighed for at følge undervisningen i fagene i E23/F24/E24, vil faget herefter udbydes som en 
individuel studieaktivitet til de studerende, der har faget som et obligatorisk element. 
 
7. Ændring i eksisterede uddannelser 2023 
Cand Merc Aud må ikke længere være 140 ECTS og 20 ECTS vil fremover være suppleringsfag. Dette skal 
muligvis indberettes. Academic Support fremsender skrivelse til studienævnsformanden, som indberetter 
på vegne af studienævnet.  
 
8. Høring “Good interaction between students and faculty” 
Studienævnet tilslutter sig skrivelsen ”Good interaction between students and faculty”. 
 
9. Undervisningsevaluering F23 
Studienævnet drøftede svarprocenten, generel tilfredshed med fagene, tidsforbrug og nye spørgsmål om 
ItsLearning. Svarprocenten er ikke imponerende og ligger på 30-40 % i de enkelte fag. Kolding skiller sig 
positivt ud med en væsentlig højere svarprocent. Man har afkortet spørgeskemaerne, men det har 
tilsyneladende ikke haft den ønskede effekt.  
 
Formålet med de nye spørgsmål om ItsLearning er uklart. Studienævnsformanden vil kontakte fakultetet 
for at finde ud af om Studienævnet i fremtiden kan bruge overordnede tal for eksempel svarprocenten, 
generelle tilfredshed med fagene, og tidsforbrug mere aktivt i sin kommunikation med undervisere. 
 
10. Meddelelser 
10.1 Dagsorden møde i Studienævn for cand. public. 19. juni 2023 

10.2 Referat møde i Studienævn for MEME 11. april 2023 
10.3 Referat møde i Studienævn for MEME 16. maj 2023 
10.4 Dagsorden møde i Studienævn for HA 16. juni 2023 
10.5 Referat møde i Studienævn for HA 17. maj 2023 
10.6 Referat møde i Studienævn for SNSJSE 13. juni 2023 
10.7 Referat møde i Studienævn for cand.public. 19. juni 2023 
10.8 Referat møde i Studienævn for MEME 6. juni 2023 
10.9 Dagsorden møde i Studienævn for Jura 15. august 2023 
10.10 Dagsorden møde i Studienævn for cand.public. 21. august 2023 
10.11 Dagsorden møde i Studienævn for SNSJSE 22. august 2023 
10.12 Dagsorden møde i Studienævn for MEME 15. august 2023 

 
11. Eventuelt 
Intet at behandle 

 
 
Ingo Winkler   Caroline Grossmann 
Studienævnsformand   Academic Support 


